

PRESS RELEASE



COMMUNIQUE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS

CANADA

MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

NOT TO BE RELEASED
BEFORE 3:00 P.M.
AUGUST 29, 1968

POUR DIFFUSION
A 15 HEURES
LE 29 AOUT 1968

BRAZIL-CANADA SCIENTIFIC EXCHANGE

The Honourable Mitchell Sharp, Secretary of State for External Affairs, announced today that agreement had been reached between the Canadian and Brazilian governments to initiate a programme of exchanges within the scientific communities of the two countries. The agreement, to be administered by the Brazilian Conselho Nacional de Pesquisas and, its equivalent in Canada, the National Research Council, will enable about five scientists of each country to pursue research with their colleagues abroad, initially, and provision has been made to increase this number as needs develop.

Notes were exchanged today, bringing the agreement into effect, by Mr. Sharp and the Brazilian Ambassador to Canada, Her Excellency Dora de Vasconcellos. The National Research Council plans to initiate its first competition in the near future.

ECHANGES SCIENTIFIQUES ENTRE LE CANADA ET LE BRÉSIL

Monsieur Mitchell Sharp, Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, annonce qu'un accord est intervenu entre le Gouvernement du Canada et le Gouvernement du Brésil dans le but d'amorcer des échanges scientifiques dans des domaines d'intérêt commun. En vertu de cet accord, le Conseil national des Recherches et son homologue brésilien, le "Conselho Nacional de Pesquisas" du Brésil procéderont chaque année à un échange de cinq scientifiques appelés à poursuivre leurs recherches en coopération avec leurs confrères de l'autre pays. Il est prévu que ce contingent pourra être augmenté ultérieurement selon les besoins. Cet accord est entré en vigueur à la suite d'un échange de notes auquel ont procédé aujourd'hui monsieur Mitchell Sharp et l'ambassadeur du Brésil, madame Dora de Vasconcellos. Le Conseil national des Recherches compte procéder incessamment à la sélection des premiers candidats canadiens.